



## CHANTAL PETITCLERC

**Paralympian Athlète paralympique**

A native of rural Quebec, Chantal Petitclerc is an internationally renowned wheelchair racer, advocate for persons with disabilities and a Senator. After an accident in her teens left her a paraplegic, she found her competitive streak while swimming for fitness. As a wheelchair racer, Chantal won 21 medals at five Paralympic games from 1992 to 2008, including 14 gold medals, and broke 26 world records. She is considered the most decorated female track athlete in history. She served as Team Canada's Chef de Mission for the Rio 2016 Paralympic Games.

Chantal has received many honours, including several honorary doctorates, a star on the Canadian Walk of Fame, inclusion in Canada's Sports Hall of Fame, and in 2008, both the Lou Marsh Trophy and Canadian Press's Bobbie Rosenfelt Award as Canada's athlete of the year. Chantal is a Knight of the Order of Quebec and a Companion of the Order of Canada.

Chantal remains an advocate for recognizing the contributions people with disabilities have made in building a more inclusive society. Her example inspires people to overcome their obstacles and achieve their full potential.

sterling silver, 14K gold, 18K gold plated wire, fibre, wood

Originaire du Québec rural, Chantal Petitclerc est une coureuse en fauteuil roulant de renommée internationale, une défenseure des droits des personnes handicapées et une sénatrice. Après qu'un accident survenu pendant son adolescence l'a rendue paraplégique, elle a retrouvé son côté compétitif en nageant pour se remettre en forme. En tant que coureuse en fauteuil roulant, Chantal a remporté 21 médailles lors de cinq Jeux paralympiques de 1992 à 2008, dont 14 médailles d'or, et a battu 26 records du monde. Elle est considérée comme l'athlète féminine sur piste la plus décorée de l'histoire. Elle a été chef de mission d'Équipe Canada pour les Jeux paralympiques de Rio 2016.

Chantal a reçu de nombreux honneurs, dont plusieurs doctorats honorifiques, une étoile sur l'Allée des célébrités canadiennes, une inscription au Panthéon des sports canadiens et, en 2008, le trophée Lou Marsh et le prix Bobbie Rosenfelt de la Presse Canadienne à titre d'athlète canadienne de l'année. Chantal est Chevalier de l'Ordre du Québec et Compagnon de l'Ordre du Canada.

Chantal continue de militer pour la reconnaissance des contributions des personnes handicapées pour la construction d'une société plus inclusive. Son exemple incite les gens à surmonter leurs obstacles et à réaliser leur plein potentiel.

argent sterling, or 14 carats, fil plaqué or 18 carats, fibre, bois